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Nogle vil sige, at perioden mellem sommerferien 
og efterårsferien altid er heftig. 

I år har både et voldsomt sparebudget, kickoffmødet for 
”Sammen om skolen” og forberedelser til de kommende 
mellemformer lagt et kommunalt lag ovenpå skolernes øvrige 
aktiviteter, og selvom det er forskelligt, hvor meget de enkelte 
elementer fylder i hverdagen på nuværende tidspunkt, har de 
alle været med til at sætte stemningen for det, der er, og det, 
der kommer. 

Der sker også mange ting i FLF. Udover de udfordringer, som 
fylder både på skolerne og i foreningsarbejdet, er vi i gang 
med at arrangere både Fredagsbar og medlemsdøgn, vi har 
forhandlet arbejdstidsaftale for Prins Henriks Skole, og 
skolernes arbejdsmiljørepræsentanter har skrevet et åbent 
brev til kommunalbestyrelsen, hvilket foreningen vil følge op 
på. I dette medlemsbrev kan du læse om alt dette.

Vi ønsker dig en god efterårsferie, når du når dertil. Husk at 
læse foreningens information om både sygdom i ferien og 
løntræk i ferien, når din TR sender disse informationer ud!

FLF’s formand og en række tillidsrepræsentanter overrækker borgmester Michael Windfeldt (A) og 
undervisningsudvalgsformand Ruben Kidde (R) ca. 700 underskrifter mod besparelser fra skolerne. 

Kære kolleger

FLF-NYT

Lasse Hansen Winther,
Formand

Sonja Hesselager,
Næstformand

Kollegiale hilsner
Frederiksberg Lærerforening 

God efterårsferie til alle

I fællesskab har vi begrænset besparelser
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Det er næppe undgået nogens 
opmærksomhed, at Frederiksberg 
Kommune har skullet spare rigtig 
mange penge på de kommunale 
budgetter for de kommende år. 
I FLF har budgetprocessen også 
fyldt meget: 

Foreningens bestyrelse har forfattet 
4 debatindlæg til FrederiksbergLiv, der 
er indgivet høringssvar, og foreningens 
formand og næstformand har repræsen-
teret medarbejdersiden i henholdsvis 
Børne- og Ungeområdets Område-MED 
og MED-organisationens Hovedudvalg. 

Desuden har foreningen været i kontakt 
med en lang række politikere både før 
sommerferien og helt op til budgetkon-
ferencen den 9. og 10. september, hvor 
budgetforliget blev indgået.

Vi kan desuden i fællesskab være stolte 
over, at foreningens tillidsrepræsentan-
ter og medlemmer har gjort en kæmpe 
indsats både i det imponerende forløb 
med udtalelser og opbakningsskrivelser 
fra ALLE folkeskolers faglige klubber, 
underskriftsindsamling med op mod 
700 underskrifter og et rigtig pænt 
fremmøde til den forældrearrangerede 
demonstration på Frederiksberg Rådhus-
plads den 5. september. 

I har været med til at vise, at det ikke 
blot er FLF’s formandskab, der opfinder 
lærernes bekymringer, men at den 
bekymring, de holdninger og den virke-
lighed, FLF præsenterer for kommunens 
politikere, er dybt forankret på lærer-
værelserne. Det er svært at komme 
udenom – og der skal lyde en kæmpe 
tak til jer alle sammen. 

“Der er stor grund til at fejre 
fællesskabet i vores forening, 
for det har betydet, at det ikke 
endte værre – for det kunne 
det sagtens have gjort!”

For selvom vi kan konstatere, at skole-
området også skal spare, og selvom vi 
kan være dybt uenige i de prioriteringer, 
der er blevet foretaget, kan vi også kon-
statere, at undervisningsområdet er slup-
pet meget billigt ift. klub- og SFO-området. 

FLF’s bestyrelse er i gang med at følge 
op på budgettet. Det sker både med 
debatindlæg, henvendelse til kommunal-
bestyrelsen og konkrete forslag til, 
hvordan politikerne kan tage ansvar for 
deres besparelser. For selvom det kunne 
have været meget værre, er der stadig 
besparelser på skoleområdet, der vil have 
stor betydning for især det inklusions-
arbejde, der allerede nu fylder meget.

Vi markerede vores interne sammenhold i foreningen 
ovenpå budgetprocessen, da vi mødtes til Fredagsbar 
på Alléenberg den 7. oktober for at fejre Lærerens Dag. 
Tak for stort fremmøde og godt selskab – det er altid 
hyggeligt at ses på tværs af skoler og arbejdspladser. 

Hvis du trænger til at se dine kolleger endnu mere, end hvad 
fredagsbarens rammer kan tilbyde, har du muligheden for at 
deltage i FLF’s medlemsdøgn den 19. til 20. november. 

Arrangementet finder sted på Hotel Frederiksdal, det er gratis at 
deltage, og du kan udover repræsentanter for FLF’s bestyrelse 
møde DLF’s formand, Gordon Ørskov Madsen, 
professor, forfatter og rektor på Design-
højskolen i Kolding Lene Tanggaard 
og musiker Bo Evers.

Skynd dig at tilmelde dig, før et 
andet team tager de sidste pladser.

 700 
 underskrift

er

Vi fejede sammenholdet til Fredagsbaren 
og giver hinanden ny inspiration 
på FLF’s medlemsdøgn

Du kan læse mere 
om medlemsdøgnet 
og tilmelde dig her

Fredagsbar påAlléenberg 0 7 .  O K T O B E R  2 0 2 2  K L .  F R A  K L  1 5 : 0 0
 

 

A l l e  F L F ' s  m e d l e m m e r  e r  v e l k o m n e .  F o r e n i n g e n  g i v e r  e n  ø l / v a n d ,  n å r  d u

k o m m e r ,  o g  e n  p ø l s e  f ø r s t  p å  a f t e n e n .

V i  g l æ d e r  o s  t i l  a t  s e  j e r !  

Med pølse
vogn

FLF fejrerLærerens Dag

DEJLIGE 

OMGIVELSER 

Lene Tangaard 

Cand. Psych., Ph.d., Rektor på Designskolen i

Kolding og professor på Aalborg Universitet

 Holder foredrag om begrebet "læringsglemsel"  - om hvordan

man lærer bedre, når man glemmer, at man lærer. 

tilmeld dig her

SOCIALT SAMVÆR 
MED KOLLEGER

SPÆNDENDE 
OPLÆG

Bo Evers  

Musiker 

Kommer og spiller sine sange med titler som "Fred",

 "Byens Politi" og "Barry White".

FLF INVITERER TIL 

MEDLEMSDØGN

Gordon Ørskov Madsen

Formand for Danmarks Lærerforening

Giver en status. Finanslov, folkeskolelov, "sammen om skolen"

eller overenskomstforhandlinger kunne være emnerne

FLF's bestyrelse   

Repræsentanter fra FLF's laver en "minitænketank", hvor vi

sammen bliver klogere på Børneløfterne, Frederiksberg

Kommunes nye skolepolitik 

Praktisk information

Arrangementet er  for FLF's medlemmer. Det er gratis at deltage,

dog betaler du selv for baren fra kl. 22.00.

Du kan tilmelde dig her eller via QR-koden nederst på siden.

Tilmelding sker senest den 24. oktober kl. 12. Det er muligt at

tilmelde sig sammen med en makker, som du gerne vil deltage

sammen med.

Der er plads til 60 deltagere efter først til mølle-princippet. FLF vil

om nødvendigt prioritere deltagere, som ikke deltog på

medlemskursus sidste år samt en bred fordeling mellem

skoler/arbejdspladser.

 
Der arrangeres bustransport fra Frederiksberg den 19. november

kl. 9:00 med hjemkomst den 20. november kl. ca. 10:00.  

Frederiksberg Lærerforening inviterer dig og dine kolleger til et døgn på Sinatur Hotel Frederiksdal.

Hotellet er en af Danmark Lærerforenings ejendomme. Det ligger i naturskønne omgivelser tæt ved Furesøen, og er

blandt andet kendt for at have et rigtig godt køkken. 

Vi har sørget for spændende oplæg og god underholdning. Hvis du og dine kolleger sørger for den gode stemning, kan vi

garantere et døgn, som giver næring til både hoved og krop.

DEN 19.-20. NOVEMBER, KL 10:00 TIL 10:00

PÅ HOTEL FREDERIKSDAL

 

Arrangementet foregår på:

Hotel Frederiksdal 

Frederiksdalsvej 360

2800 Kongens Lyngby

https://flfnet.dk/det-mener-flf/debatindlaeg
https://flfnet.dk/media/15408363/invitation-og-tilmelding-til-medlemsdoegn-2022-2.pdf
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Den 7. september var alle lærere, pædagoger og ledere 
på Frederiksbergs folkeskoler samlet til kickoffarrange-
ment om Frederiksberg Kommunes nye skolepolitik: 
”Sammen om løfterne – Fremtidens Skole 2030”.

FLF har bakket op om ”Sammen om løfterne”, fordi vi mener, det 
er et projekt, der kan sætte en tiltrængt, fælles retning for skole-
udviklingen på Frederiksberg. Børneløfterne er svære at være 
uenige i, og hele visionen forpligter politikere og forvaltning til at 
arbejde i samme retning som lærere og børnehaveklasseledere. 

Som det (måske) blev tydeligt ved kickoffarrangementet, har 
Frederiksberg Kommune valgt, at første fokus for arbejdet med 
børneløfterne skal være børn i udfordringer og inklusion. Med 
det fokus bliver det ekstra tydeligt, at den enkelte lærer og børne-
haveklasseleder har en stor opgave, hvis løfterne skal indfries. 
Vi har brug for, at både politikere og forvaltning sørger for, at 
inklusionsmulighederne bliver bedre, hvis det skal give mening 
at sige, at vi er sammen om løfterne. 

Det er derfor meget bekymrende, at kickoffarrangementet ikke 
blev et arrangement, hvor den enkelte lærer og børnehaveklas-
seleder kunne få en fornemmelse af, hvordan Frederiksberg 
Kommune forestiller sig, at vi skal tage fælles ansvar for de 7 nye 
børneløfter, som er omdrejningspunktet for den nye skolepolitik. 

På baggrund af de reaktioner, som TR’erne har fået fra lærerværel-
serne, har FLF sammen med TR-gruppen formuleret en række 
anbefalinger til forvaltningen – specifikt til det opfølgende teams-
møde den 3. november, eller til de lokale møder der måske kommer 
i stedet for. FLF forventer at kunne sende anbefalingerne af sted 
til Frederiksberg Kommune inden efterårsferien.

Derudover har FLF’s bestyrelse på baggrund af bestyrelses-
medlemmernes egne grundige noter fra arrangementet identifi-
ceret tre kernepointer fra kickoffarrangementet:

• ”Uden lærere og pædagoger er politik bare ord, 
 så vi skal have jer med i løsningen.” (Borgmesteren)
• ”Gode arbejdspladsværdier” og ”sundhedsfremmende rammer”
 som grundlag for inklusionsarbejdet og lærerens rolle/vært-
 skab.” (Rasmus Alenkær)
• ”Der må være reelle handlemuligheder, når en elev ikke kan   
 være i undervisningen – både på den korte og den lange bane.”  
 (Rasmus Alenkær)

Udgangspunktet for arbejdet med de tre kernepointer er følgende: 
Hvis det skal give mening at holde et kickoffarrangement, hvor 
man både har en politisk rammesætning og et fagligt indhold, må 
de faglige og politiske pointer samles og realiseres. Ellers har 
arrangementet været ligegyldigt. FLF vil forfølge de tre kernepoint-
er i vores videre arbejde med ”Sammen om løfterne”. 

Vi underskrev aftalen i august før skole-
start, hvor foreningen ved næstformand 
Sonja Hesselager og konsulent Henrik 
Tvarnø sammen med skolens ledelse 
præsenterede aftalen for lærerne. 

Aftalen er forhandlet med afsæt i A21, 
som er den nationale arbejdstidsaftale 
for lærere på det statslige område.
Indhold i lokalaftalen på Prins Henriks 
Skole: 

• Loft på 780 undervisningstimer
• Faktor 0,75 på forberedelse 
 og kollegialt samarbejde
• Tid på alle opgaver
• Nyt, styrket samarbejdsspor mellem  
 ledelse og TR/lærerne.

Vi glæder os til at følge processen med 
implementering af aftalen og siger tillykke 
til lærerne på Prins Henriks Skole. 

FLF har i forsommeren 2022 genfor-
handlet den lokale arbejdstidsaftale for 
vores kolleger på Prins Henriks Skole. 

Børneløfter, kickoffmøde og inklusion

Lokalaftale for 
Prins Henriks 
Skole på plads



Frydendalsvej 24 

1809 Frederiksberg

 

Tlf. +45 3329 78 11

E-mail: 012@dlf.org   

 

www.flfnet.dk

Får du besked?
Får du besked, når FLF holder kurser,
foredrag, laver nyhedsfeatures eller andet? 

Tilmeld dig vores sms-service 
på ”fkf” til 1272 

Ønsker du at afmelde dig 
vores sms-service, 
så skriv ”stop fkf” til 1272

Følg din lokale kreds på Facebook
Find vores Facebook-side her 
og giv os et “synes godt om”
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På FLF’s hjemmeside kan du finde 
indgåede aftaler, kontaktoplysninger, 
medlemsaktiviteter, information om rettigheder 
og pligter, barselsregler og meget mere. 
Klik her: www.flfnet.dk

Arbejdsmiljørepræsentanterne på Frederiksbergs folkeskoler 

har i september måned sat spot på det psykiske arbejdsmiljø på 

skolerne. De har nemlig den 28. september i et åbent brev til kom-

munalbestyrelsen givet udtryk for deres bekymring i forbindelse 

med den seneste APV: Høje følelsesmæssige krav samt stor 

arbejdsmængde og tidspres fylder på skolerne, og uden tilførsel 

af ressourcer til at styrke bl.a. inklusionsområdet mener arbejds- 

miljørepræsentanterne ikke, at skolernes arbejdsmiljøgrupper 

kan udarbejde arbejdsmiljøhandleplaner, der reelt skaber positive 

forandringer – og da slet ikke, når vi på skolerne på den ene side 

står overfor besparelser og på den anden side skal realisere en 

ambitiøs vision om Fremtidens skole, som bl.a. indebærer, at flere 

elever end nu skal trives i den almene folkeskole. 

Tak til arbejdsmiljønetværket for at 

sende jeres bekymring op i systemet. 

Det giver FLF et stærkt argument 

i det fagpolitiske arbejde. I FLF 

følger vi det videre arbejde med 

APV’erne på skolerne. 

FLF’s bestyrelse har i længere tid arbejdet med at opstille nogle 

kriterier for mellemformstilbuddet i samarbejde med TR-gruppen, 

for at tilbuddet kan blive så godt som muligt. Kriterierne er blevet 

udarbejdet i samspil med lærere fra specialområdet, der dagligt 

arbejder med brobygning for eleverne mellem almen- og special-

området. 

Vi har udarbejdet en kort version for det hurtige overblik, som 

bestyrelsen/formandskabet kan bruge ved møder i forvaltning, 

skolelederforening og på politisk niveau. 

Desuden er der lavet en uddybende version, der kan bruges som 

et dialogark ude på skolerne, og som jeres TR kan bruge som et 

redskab ved forhandlinger med jeres ledelser.

Følg med på vores hjemmeside, 

hvor vi offentliggør kriterierne, 

så snart de er klar til tryk.

Arbejdsmiljørepræsentanter 
med fælles åbent brev 
til kommunalbestyrelsen 

Det mener FLF: 
Kriterier for 
mellemformstilbud

Du kan læse brevet 
her

https://flfnet.dk/media/15436674/aabent-brev-fra-amr.pdf
https://www.facebook.com/FLFDLF



